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Vragen over Voorwoord

Fractie Janssen-Rutten 
1. Verantwoording onder 3. Pag.7. 

De Omgevingswet die met ingang van 1-1-22 in werking treedt. Ik heb ook andere data 
vernomen. Welke wordt het? Of zal het waarschijnlijk worden?

Antwoord: 1-1-2022 (bron ww. Rijskoverheid.nl)
 

2. Pag.9 onder 4.4
Investeren in organisatie, 2e bullet: Heeft u inmiddels meer zicht op de oorzaken van het 
bovengemiddeld ziekteverzuim in 2020? Kunt u vergelijken met 2019?

Antwoord: In beide jaren wordt het bovengemiddeld verzuim veroorzaakt door langdurig 
ziekteverzuim dat niet werk gerelateerd maar medisch van aard is.

3. Organisatieontwikkeling 3e bullet: waarop is het jaarlijks benodigde budget van €433.000 
gebaseerd? 

Antwoord: Aanvulling van te krappe budgetten voor ziek/piek/expertise en ontwikkelbudget (voor 
opgavegerichte teams en duurzaam inzetbare medewerkers). Respectievelijk 4% en 3,5% van de 
loonsom. Dit betekent vanaf 2022  €175.000 en €258.000 per jaar erbij. Zie voor verdere uitleg de 
toelichting in paragraaf 5 bedrijfsvoering.

4. pag.10 4.7 
Onkruidbestrijding van 6 terugbrengen naar 4 maal jaarlijks.
Wat levert dit op? Welke andere bestrijding is er mogelijk?

Antwoord: Het levert een bezuiniging op van € 26.000 per jaar en er zal naar verhouding meer 
onkruid op de verharding staan in de publieke ruimte. Er zijn twee mogelijkheden om onkruid te 
bestrijden, branden en stomen. Qua effect en kosten is er nauwelijks verschil tussen de beide 
opties.

5. pag.10 4.7 
Dienstverlening kan worden gecentraliseerd. Wat wordt hiermee bedoeld?

Antwoord:  Dit  staat in  de begroting bij programma 5, onderdeel 5.3.4 toegelicht. Onze 
eigentijdse visie op dienstverlening “Dichtbij mensen”. Als gevolg van voortschrijdende 
digitalisering, die nu in het coronatijdperk versneld gaat, het inrichten van processen volgens het 
leanprincipe (waarde toevoegen voor de klant), loopt de vraag naar fysieke dienstverlening zo ver 
terug dat we in 2023 kunnen volstaan met concentratie op één locatie.
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6. pag.10 4.7 
Besparing op speelvoorzieningen. Er is in het Raadsakkoord jaarlijks € 20.000 voor 
gereserveerd. Wat is hiervoor tot heden uitgevoerd? 

Antwoord:  Het gaat niet om een besparing maar om een andere financiële constructie. Gelden 
worden over een langere termijn uitgesmeerd (gekapitaliseerd). We willen in Mheer een skatepark 
aanleggen. We zijn in overleg met de jongeren die hierom hebben gevraagd hoe het exact 
ingevuld moet worden. Ook wordt er op dit moment gewerkt aan een beleidsstuk Bewegen in de 
openbare ruimte.

7. pag.10 4.8 
Eventuele OZB verhoging wordt vastgepind op 1/3 van de afname van het gemeentefonds. 
En als dit meer is dan 1/3 ? 

Antwoord: 1/3 is het voorstel van het College, 2/3 moet dan uit besparingen op beleid of 
organisatie komen. De Raad kan ervoor kiezen deze verdeling anders in te richten.

8. pag.10 4.9 
Septembercirculaire. Is nu al bekend wat deze zal inhouden in ‘22 en verder? 

Antwoord: Ja de hoogte van de algemene uitkering 2022 is gebaseerd op de informatie vanuit de 
septembercirculaire
 

9. pag.11 4.10. 
U vermeldt hier dat de kadernota de opmaat is voor de begroting 21-24. Vanwaar deze 
formulering aangezien we als raad slechts suggesties hebben gedaan en er geen kadernota 
is vastgesteld? 

Antwoord: Wij hebben gemeend hier het doorlopen proces van de kadernota aan te duiden.

10. pag.12 
Saldo na Burap1 : 3 ton voor ruimte voor prioritaire thema’s. De term ‘prioritair’ geeft aan 
dat deze thema’s voorrang hebben op andere zaken. Naar welke andere zaken/thema’s is 
daardoor minder aandacht uitgegaan? Wat is er daardoor minder uitgegeven? 

Antwoord: De term “prioritair” refereert aan het uitvoeringsprogramma van de prioritaire thema’s. 
Dit uitvoeringsprogramma is door de Raad vastgesteld. Daarnaast kennen wij onze kerntaken. 
Voor de verantwoording over 2019 en 2020 zij verwezen naar de daarvoor geëigende P&C 
producten. 

11. pag.12 
Welke invloed heeft de intrede van de Wet Kenbaarheid Publiekrechtelijke Beperkingen op 
de Burap1?

Antwoord: Geen
12. pag.12 

Is ook de meicirculaire reeds te voorspellen t/m ‘24? Of is dit een schatting? 
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Antwoord: De opgenomen cijfers zijn gebaseerd op de informatie uit de meicirculaire en de 
septembercirculaire. 

13. Noten nr.3 Onderhoud Sportvelden naar ondergrens kwaliteitsnorm. 
Wat betekent dit concreet? In overleg gebeurd met de Sportraad?

Antwoord: Nog niets. Vooralsnog wordt het onderhoud gewoon uitgevoerd conform het 
vastgestelde accommodatiebeleid. Als taakstelling is € 100.000 accommodatie breed (gebouw, 
veld en onderhoud) opgenomen. In overleg met de verenigingen en sportraad wordt bekeken hoe 
we dit kunnen realiseren. We blijven investeren in 5 kernen conform de nota accommodatiebeleid.  

14. Vraag 14 Onderhoud sportaccommodaties 
Optimaliseren levert jaarlijks 1 ton op aan besparing. 
Wat betekent ‘optimalisering’? Is hierover contact geweest met de Sportraad en wat is haar 
advies?  

Antwoord: Als taakstelling is € 100.000 accommodatie breed (gebouw, veld en onderhoud) 
opgenomen. In overleg met de verenigingen en sportraad wordt bekeken hoe we dit kunnen 
realiseren. We blijven investeren in 5 kernen conform de nota accommodatiebeleid.  

1. Grote dank voor de ambtelijke presentatie op 14 oktober: heldere beleidsmatige 
diepgang op basis waarvan afwegingen voor begrotingsprioriteiten. 

Antwoord: Dank u wel voor het compliment.

 

2. Pag 7 geprint ex. griffie derde alinea. Samenwerking op vier schalen. Betekent dit dat 
samenwerking met de rechtstreekse buren als Maastricht, Visé, Voeren, Valkenburg 
wordt uitgesloten? Hoe past dit met de kadernotitie Samenwerking?

Antwoord: Gerefereerd wordt aan de kadernotitie van de raad ‘’doelgericht samenwerken’’. 
Hierin wordt primair de samenwerking Lijn50 centraal gesteld, maar afhankelijk van het thema 
kan samenwerking op een ander schaalniveau georganiseerd worden.

De 4 niveaus van samenwerking die in de begroting beschreven zijn, is:
 Lijn 50
 middengebied (hierin maakt Valkenburg deel van uit) 
 NOVI (hier maken alle 16 zuid-Limburgse gemeenten deel van uit), in de NOVI is ook de 

programmalijn ‘’grenslandstrategie’’ opgenomen 
 Cittaslow (dit kan ook euregionaal: denk aan b.v. Voeren)
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De praktijk leert dat diverse vormen van samenwerking (eu)regionaal plaatsvinden met ieder 
zijn eigen dynamiek. Geen enkele samenwerking is bij voorbaat uitgesloten. Wel is in deze 
door het College meer focus aangebracht.

Recentelijk heeft het College besloten om een grenslandagenda te gaan opstellen om op die 
manier ook de samenwerking over de grens nader te duiden. Ontwikkelingen rondom Unesco 
vinden ook in euregionale afstemming plaats. Riemst is b.v. Ook hierbij aangesloten.

3. Pag 9 geprint ex. griffie tweede bolletje. Betekent dit dat nu niet meer gestuurd wordt 
op ziekteverzuim?

Antwoord: Nee, dat betekent dit zeker niet. Bedoeld is: zelfs met een gemiddeld verzuim van 
5% is het beschikbare budget van €320.000 te laag om dit goed op te vangen. Daarom stellen 
we voor het budget voor ziek/piek/expertise te baseren op 4% van de loonsom. Ons budget 
zat hier substantieel onder en moest in het verleden meerdere malen incidenteel worden 
aangevuld. We kiezen nu voor een robuuste verankering die de organisatie meer slagkracht 
en veerkracht geeft.

4. Pag 9 geprint ex griffie. Onder 4.4 maakt u melding van enerzijds een bezuiniging op 
personeelsformatie en anderzijds een bijstelling van bedragen voor ziekte en 
ontwikkeling. In de tabel verderop neemt u onder Bijstellingen algemeen 4,4 een 
bijstelling van € 433 mille op. Waar is de bezuiniging in 2021 op personeel 
verantwoord? En kunt u het bedrag van € 433 mille nader toelichten?

Antwoord: In de begroting 2020-2023 was voor bezuinigingen op personeel voor 2021 een te 
realiseren stelpost opgenomen van € 350.000. Thans is deze bezuiniging gerealiseerd het 
geen heeft geleid tot een lagere salariskosten kosten. 
In de begroting 2020 bedroegen de salariskosten voor 2021 € 12.713.264. Rekening 
houdende met de bezuiniging van € 350.000 zouden de salariskosten voor 2021 € 12.363.264 
mogen bedragen. De geraamde salariskosten in de begroting 2021 komen uit op 
€ 12.321.130. Hiermee is de bezuiniging gerealiseerd.
Voor de toelichting van de € 433.000 wordt verwezen naar het antwoord gegeven op vraag 3 
van fractie Janssen-Rutten.

 

5. Pag 10 geprint ex. griffie eerste alinea paragraaf 4.7. kan óptimalisering van fysieke 
dienstverlening’ toegelicht worden met een voorbeeld?

Antwoord: Dit  staat in  de begroting bij programma 5, onderdeel 5.3.4 toegelicht. Onze 
eigentijdse visie op dienstverlening “Dichtbij mensen”. Als gevolg van voortschrijdende 
digitalisering, die nu in het coronatijdperk versneld gaat, het inrichten van processen volgens 
het leanprincipe (waarde toevoegen voor de klant), loopt de vraag naar fysieke dienstverlening 
zo ver terug dat we in 2023 kunnen volstaan met concentratie op één locatie.
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1. P 4   4.1 focus op 4 prioritaire thema’s:
Opgemerkt wordt dat de provincie adviseert een substantieel deel van de groei van 
de algemene uitkering te besteden aan klimaatbeleid en energietransitie. Zij zal ons 
vanuit haar toezichthoudende rol daarop beoordelen.
VRAAG  Doen we dit? Hoe groot is bij ons dat voorzien substantieel deel?

Antwoord: Wij vragen een additioneel budget voor duurzaamheid ten bedrage van € 
151.500

2. 4.3 kostenbeheersing in het sociaal domein
In deze begroting lukt het ons met een samenstel van diverse ingrepen bij 
jeugdzorg, Wmo en Participatie € 482.000  minder uit te geven. 
…
Daarnaast verwachten we hiermee een structurele kostenbesparing te kunnen 
realiseren, namelijk ongeveer € 200.000 vanaf 2022
VRAAG: Is die kostenbesparing van € 482.000 (structureel?) exclusief of inclusief 
de 200.000 van uittreding SZMH (per 2022)

Antwoord: De € 482.000 is exclusief SZMH, de genoemde € 200.000 betreft de structurele 
kostenbesparing SZMH. 

3. 4.5 bewust niet ingrijpen
  Uittreden Omnibuzz. 
   Tariefsverhoging gebruikers Omnibzz.
VRAAG: In hoeverre zijn er door Corona nadelen in de bedrijfsvoering van 
Omnibuzz te verwachten die voor de gemeente extra kosten zullen betekenen?

Antwoord: Vooralsnog verwachten wij geen additionele kosten t.a.v. de bedrijfsvoering 
Omnibuzz. 

4. 4.8 onbenutte OZB inzetten bij negatieve effecten gemeentefonds
Dit betekent dat een extra OZB verhoging gekoppeld wordt aan de ontwikkeling van 
de effecten van de herverdeling van het gemeentefonds. Uitgangspunt is dat het 
bedrag van de OZB-verhoging (en daarmee de procentuele verhoging) vastgepind 
wordt op 1/3 van de afname van de het gemeentefonds.
VRAAG: Indien het gemeentefonds minder negatief uitvalt of in de toekomst weer 
positief verandert? Verlaagt men de OZB dan weer?

Antwoord: Voor het opvangen van de thans voorziene afname van het gemeentefonds 
stelt ons college 1/3 voor. Als de afname van het gemeentefonds meevalt dan valt 
uiteraard ook het 1/3 aandeel mee. Het tegenovergestelde geldt als de afname van het 
gemeentefonds tegenvalt. ook de in geval van afname van het gemeentefonds. 
Het is aan uw Raad daar jaarlijks een besluit over te nemen.


